

Ämtlicher Theil.

Verzeichniß

der auf Grund der bestehenden Verträge zum Schutze gegen Nachdruck u. eingetragenen belgischen, englischen, französischen, italienischen und schweizerischen Bücher, Musikalien und Kunstfachen.

Eingetragen im Monat Januar 1876.

— Bei der Königl. Kreishauptmannschaft in Leipzig = R. Krshptm.
Bei dem Königl. Preuß. Ministerium der geistl., Unterr. u. Med.-
Angelegenheiten in Berlin = R. Pr. Min. —

I. Bücher.

Alcott, Louisa M., Eight cousins or the aunt-hill. With illustrations. London, Sampson Low, Marston, Low & Searle. — K. Krshptm.

↳ d'Alq, Louise, le maitre et la maitresse de maison. 2. Edit. Paris, Ebhardt. — K. Pr. Min. 7. Jan.

Barrot, Odilon, Mémoires posthumes. Tome 2. Paris, Charpentier & Co. — K. Krshptm.; K. Pr. Min. 25. Jan.

Bellenger and Witcomb, new guide to modern conversation in english and german. — Neuer Leitfaden zur englisch-deutschen Unterhaltung. — Pour allemand par L. Schlesinger. Paris, Dramard. — K. Pr. Min. 25. Jan.

↳ Biart, Lucien, l'eau dormante. — Paris, Charpentier & Co. — K. Krshptm.; K. Pr. Min. 25. Jan.

Bigot, Charles, les classes dirigeantes. Ebend. — K. Krshptm.; K. Pr. Min. 25. Jan.

↳ Boisgobey, Fortune du, le coup de ponce. Paris, Dentu. — K. Krshptm.; K. Pr. Min. 25. Jan.

Boyd, Mark, social gleanings. London, Longmans, Green & Co. — K. Pr. Min. 7. Jan.

Byron, Henry J., Married in haste. Berlin, Düssel. — K. Pr. Min. 28. Decbr. 1875.

Cassell, Prof. Ch., and Prof. Théodore Karcher, the graduated course of translation from english into french. Part 1. The junior course. London, Longmans, Green & Co. — K. Pr. Min. 7. Jan.

Chasles, Philarète, la psychologie sociale des nouveaux peuples. Oeuvre posthume. Paris, Charpentier & Co. — K. Krshptm.; K. Pr. Min. 25. Jan.

Curby, Edwin A., Nebraska, its advantages, resources and drawbacks. Illustrated. London, Sampson Low, Marston, Low & Searle. — K. Krshptm.

Daudet, Alphonse, Fromont junior et Risler senior. Roman. 3. Aufl. Berlin, Grosser. — K. Pr. Min. 7. Jan.

Europe, picturesque. Illustrated with sixty exquisitely engraved steel plates and several hundred superior wood engravings

Dreihundvierzigster Jahrgang.

from original drawings, specially made for this work by Birket Foster and other eminent artists of the day. London, Cassell, Petter & Galpin. — K. Krshptm.

Gibson, Stanley T., Religion and science their relation to each other at the present day. Three essays on the grounds of religions. London, Longmans, Green & Co. — K. Krshptm.; K. Pr. Min. 7. Jan.

↳ Malot, Hector, l'auberge du monde. Le colonel Chamberlain. Paris, Dentu. — K. Krshptm.; K. Pr. Min. 25. Jan.

↳ Montépin, Xavier de, la maitresse du mari. Ebend. — K. Krshptm.; K. Pr. Min. 25. Jan.

↳ Rambaud, Louis, la république de Martin. Paris, Charpentier & Co. — K. Krshptm.; K. Pr. Min. 25. Jan.

Revue des deux Mondes publ. à Paris par Jurien de la Gravière, Berzy, J. Le Berquier, E. Desjardins, Louandre, J. Milsand, P. de Musset etc. 1. et 15 Decbr. 1875. Paris, Buloz. — K. Pr. Min. 25. Jan.

Sardou, Victorien, Ferréol. Comédie en 4 actes. Paris, Schelcher. — K. Krshptm.

Scribe, Eugène, Oeuvres complètes. Nouvelle édition. Vol. 3. comprenant: La Xacarella etc. Paris, veuve Scribe. — K. Krshptm.

Voyage, le, dans la lune. Féerie en 4 actes et 23 tableaux par Offenbach, Leterrier, Vanloo et Mortier. Paris, Schelcher. — K. Krshptm.

Witcomb, C., nouveau guide de conversation moderne en français et en anglais ou dialogues usuels et familiers à l'usage des voyageurs et des personnes, qui étudient l'une ou l'autre langue. Paris, Dramard. — K. Pr. Min. 25. Jan.

— new guide to modern conversation in english and french, or dialogues on ordinary and familiar subjects for the use of travellers and students of other nation by Bellenger. New edition entirely remodelled, corrected and augmented with dialogues, enriched with a comparative list of coins and an epistolary guide. Ebend. — K. Pr. Min. 25. Jan.

— nouveau guide de conversation moderne en français et en anglais ou dialogues usuels et familiers par Bellenger. Nouvelle édition, complètement refondue, corrigée et augmentée de dialogues sur les voyages, les chemins de fers, les bateaux à vapeur, la télégraphie etc. avec prononciation figurée de l'anglais. Ebend. — K. Pr. Min. 25. Jan.

II. Musikalien.

Arban, La boulangère à des écus. Opéra bouffe d'Offenbach. Toinon-polka pour piano. Paris, Choudens, père & fils. — K. Pr. Min. 27. Decbr. 1875.